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                          Zápis z Rady obce č. 31/05/16 ( 4.5.2016)  

                                                       J. Hahner, E. Buchová            

Doklady a informace na vědomí 

1. Informace:  Obec Strašice obdržela 15 kusů povolení k průjezdu CHKO Brdy po 
komunikaci Zaječov – Obecnice a zpět (bez zastavení). Povolení jsou určeny ke 
krátkodobému držení, nebudou přidělovány natrvalo konkrétním osobám. Cílem těchto povolení 
je usnadnit průjezd občanů Strašic ve směru na Příbram. V případě nevrácení vydaného povolení, 
bude platnost tohoto povolení zrušena. Povolení budou vydávána na základě vyplněné žádosti, 
agendu vyřizuje paní Jana Švandrlíková na OÚ Strašice, tel. 371 793 101.  

Projednáno 
Projednání zápisu z jednání ZO. 
RO projednala zápis z jednání ZO dne 28.4.2016 a přijala opatření k realizaci přijatých usnesení. 
 
Úkoly: 
1. Reagovat na náměty a podněty občanů (způsob roznášení vyúčtování, rozdílná cena vody ve 

vyúčtování v bytovkách, okap u č.p. 447). 
2. Připravit podklady k prodeji budovy na pozemku st.p.č. 568/74 paní J. Havelka. 
3. Připravit podklady k prodeji pozemku p.č. 1893/7. 
4. Připravit podklady k prodeji pozemku p.č. 47/2. 
5. Připravit podklady ke směně pozemku p.č. 2030/1 za pozemek p.č. 700/5. 
6. Reagovat na interpelace členů ZO. 
RO opatření k realizaci přijatých usnesení schválila. 
Žádost o pronájem pozemku – J. Trykarová 
RO projednala žádost o pronájem pozemku o výměře cca 1000 m2 v prostoru pod bývalou čerpací 
stanicí v areálu kasáren. Pozemek bude využit k parkování kamionů, pozemek na vlastní náklady 
oplotí žadatel mobilním oplocením. Záměr pronájmu byl zveřejněn na úřední desce, nikdo jiný o 
pozemek neprojevil zájem. 
RO pronájem pozemku dle žádosti schválila. 
Žádost o pronájem nebytových prostor – Brdská edice 
RO projednala žádost Mgr. Makaje o pronájem nebytových prostor v budově MŠ Strašice za účelem 
zřízení depozitu obalového materiálu, knih a dokumentů pro potřeby činnosti tzv. Brdské edice. Záměr 
pronájmu byl zveřejněn na úřední desce, nikdo jiný o místnost neprojevil zájem. 
RO pronájem nebytových prostor dle žádosti schválila. 
Nákup vozidla pro potřeby úřadu a obecní policie 
ZO v rámci rozpočtu schválilo nákup vozidla pro potřeby obecní policie a pro potřeby obecního úřadu. 
Pro obecní policii bylo navrženo koupit vozidlo Dacia Duster 4x4. Pro potřeby obecního úřadu bude 
pořízeno vozidlo Škoda Rapid. Obě vozidla budou pořízena na úvěr, budou splácena 5 let. 
RO nákup vozidla Dacia Duster pro potřeby obecní policie a vozidla Škoda Rapid pro potřeby 
obecního úřadu schválila. 
Smlouva o poskytnutí účelové dotace – Plzeňský kraj 
RO projednala smlouvu o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Plzeňského kraje v rámci programu 
„Podpora činnosti informačních center na území Plzeňského kraje pro rok 2016“. Na zpracování a tisk 
propagačních tiskovin byla poskytnuta dotace 10.000,- Kč. V letošním roce budou vydány letáky 
s tématikou CHKO Brdy. 
RO smlouvu o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Plzeňského kraje v rámci programu „Podpora 
činnosti informačních center na území Plzeňského kraje pro rok 2016“ schválila. 
Žádost o vyjádření – Vodní dílo Amerika 
RO projednala žádost o vyjádření k studii proveditelnosti stavby „Vodní dílo Amerika“. Cena za 
realizaci této stavby je předběžně 552 mil. Kč, stavba by měla stát na vodním toku Klabavy na novém 
katastrálním území Strašice v Brdech mezi tzv. Amerikou a zámečkem Tři trubky. Hráz vysoká 22 m a 
dlouhá 450 m by měla transformovat stoletou povodeň na neškodný průtok méně než pětiletou 
povodeň. Dle studie by měl být pozitivní vliv stavby až po město Rokycany. 



RO vyjádřila jednoznačný nesouhlas s výstavbou tohoto vodního díla vzhledem k zásahu do 
krajinného rázu a ekologicky významných lokalit. Tato stavba není v souladu s aktuálním územním 
plánem, obec Strašice nepředpokládá změnu územního plánu ani v budoucnu v této lokalitě, neboť ZO 
schválilo při vzniku CHKO Brdy stavební uzávěru na nově vzniklém katastrálním území Strašice v 
Brdech. RO upřednostňuje šetrnější řešení, především taková, která budou sloužit k zadržení vody 
v krajině. RO se domnívá, že vliv stavby nebude tak velký, neboť dále po toku jsou i další přítoky 
Klabavy, které výrazně ovlivňují povodňovou situaci v dalších obcích (Ledný p., Kudibál, Skořický 
p., Pekelský p., Rakovský p., Holoubkovský p.). 
RO záměr vybudování „Vodního díla Amerika“ neschválila. 
Žádost o předčasné ukončení smlouvy – Internethome, s.r.o. 
RO projednala žádost o předčasné ukončení smlouvy o umístění anténního systému nadzemního 
telekomunikačního vedení dohodou k 30.6.2016. Zařízení je umístěno na domě č.p. 559. 
RO žádost o ukončení smlouvy schválila. 
Žádost o prominutí poplatku – R. Egri 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz směsného odpadu za rok 2016 z důvodu 
dlouhodobého pobytu v zahraničí. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 
Žádost o prominutí poplatku – M. Egriová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz směsného odpadu za rok 2016 z důvodu 
dlouhodobého pobytu v zahraničí. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 
Žádost o zapůjčení areálu Koupák – V. Vlasák 
RO projednala žádost o zapůjčení areálu Koupák za účelem uspořádání třetího ročníku OPEN 
DANCE NATION. Akce by probíhala 23.7.2016 od 18 hodin, s tím že od 22.7. budou probíhat 
přípravy v daném místě. Občerstvení a mobilní WC bude zajištěno, po akci bude areál uklizen. 
Ukončení akce proběhne 24.7.2016 ve 2:00 hodiny. 
Vzhledem ke stížnostem občanů Strašic po minulém ročníku, RO s tuto akcí nesouhlasí. 
RO žádost o zapůjčení areálu Koupák nechválila. 
Žádost o sponzorský dar – T. Chvojan 
RO projednala žádost o sponzorský dar ve formě úlevy poplatku za ubytování v turistické ubytovně 
v termínu 13.5.-15.5., kdy zde bude probíhat sraz veteránů bez rozdílu značek do roku výroby 1985. 
Jedná se o jubilejní 10. ročník, na programu je návštěva Muzea Středních Brd, Muzea autobusů, 
Hamru v Dobřívě, orientační jízda po okolí Strašic až do Míšova, návštěva Atom muzea Míšov. Srazu 
se zúčastní cca 30 posádek. 
RO úlevu 50 % z poplatku z ubytování schválila. 
Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice 
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice z 19.4.2016. Komise projednala 
témata ohledně úpravy Dukly, realizace chodníku do Dvora (nedoporučila), koupaliště (řešit údržbu 
zeleně a čistotu vody), záměr vybudování optické metropolitní sítě (nedoporučila optický převis), atd. 
Příští jednání proběhne 14.6.2016. 
RO doporučuje zpracovat studii na umístění in-line dráhy na Dukle, vzhledem k možnosti získání 
dotace projekt přechodu pro chodce U Libuše a chodník do Dvora (variantní řešení v rámci jednoho 
projektu).  
RO zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice z 19.4.2016 vzala na vědomí. 
Zápis z jednání Komise pro kulturu, sport a turismus 
RO projednala zápis z jednání Komise pro kulturu, sport a turismus ze dne 25.4.2016. Komise se 
zabývala především rozdělením finančních prostředků z rozpočtu obce. V termínu nebyly podány 
žádosti SDH Strašice a Českého svazu chovatelů Strašice. Byla podána informace o předběžném 
programu strašického posvícení a oslav 90 let kopané při TJ Spartak Strašice. 
RO upravené rozdělení finančních prostředků z rozpočtu obce Strašice schválila. 
Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 25.4.2016. Dne 8. května 
proběhne vítání občánků, setkání seniorů pravděpodobně v září. 



RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 25.4.2016 vzala na vědomí. 
Bezpečnostní situace v obci Strašice 
RO projednala zaslané zprávy o bezpečnostní situaci v obci Strašice za 1. čtvrtletí roku 2016. Za tuto 
dobu bylo spácháno 10 trestných činů (např. neoprávněné výběry hotovosti, vloupání do garáže, 
neplnění vyživovací povinnosti, odcizení vozidla, atd.). 
RO zprávy o bezpečnostní situaci v obci Strašice vzala na vědomí. 
Rozbor hospodaření ZŠ Strašice – 1. čtvrtletí 
RO projednala Rozbor hospodaření ZŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2016. Z rozpočtu obce bylo k 31.3. 
poskytnuto 1 mil. Kč z 3,6 mil. Kč na celý rok. 
RO Rozbor hospodaření ZŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2016 schválila. 
Rozbor hospodaření MŠ Strašice – 1. čtvrtletí 
RO projednala Rozbor hospodaření MŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2016. Z rozpočtu obce bylo k 31.3. 
poskytnuto 400 tis. Kč z 1,2 mil. Kč na celý rok. 
RO Rozbor hospodaření MŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2016 schválila. 
Žádost o schválení podnájmu – L. Rosívalová 
RO projednala žádost o schválení podnájmu v bytě 1+1 v domě č.p. 497 u K. Dezorta na dobu než 
bude přidělen služební byt v domě v č.p. 605 (cca 3 měsíce). 
RO žádost č.j. 614/16 s podmínkou ubytování do 31.8.2016 schválila. 
Licenční smlouva o veřejném provozování – OSA 
RO projednala Licenční smlouvu o veřejném provozování hudebních děl v rámci koncertu 
Cheznovanky dne 16.4. ve Společenském domě. Poplatek za veřejnou produkci činí 514 Kč. 
RO Licenční smlouvu o veřejném provozování č. VP_2016_79963 schválila. 
Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 27.4.2016. Komise doporučila 
k pokácení některé dřeviny dle žádostí. Dále se komise zabývala studií proveditelnosti na realizaci 
Vodního díla Amerika, stanovisko bude sděleno na příštím jednání, ale již dříve komise toto dílo 
odmítla. Komise rovněž projednala podněty členů k řešení zaneseného a neudržovaného jezu na Huti, 
stavu veřejného prostranství na návsi u pana Kota, vypouštění septiku do potoka. 
RO zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 27.4.2016 schválila. 
Žádost o pronájem sálu – Spolek Májovníků 
RO projednala žádost o bezplatný pronájem sálu ve Společenském domě za účelem uspořádání 
Májové zábavy dne 28.5.2016. Májovníci dále požádali o případné uhrazení výpůjčky krojů na tuto 
akci tak jako v minulých letech. Staročeské máje proběhnou 28.5.2016. 
RO žádost schválila. 
Koncesní smlouva – Vodohospodářská společnost Sokolov, s.r.o. 
RO projednala předloženou koncesní smlouvu, která byla vyhotovena po souhlasu Ministerstva financí 
ČR. Znění smlouva byla podkladem i koncesního řízení. 
RO Koncesní smlouvu mezi Obcí Strašice a Vodohospodářskou společností Sokolov s.r.o. schválila. 
 
Náměty a podněty radních 
Při deštích teče ze svodů do sklepů v domě č.p. 496, doplnění světla u paní Krausové, rozdílné 
vyúčtování v č.p. 497 na společné prostory při stejném počtu osob v bytě, skládka zeminy mimo 
zahrádky (údajně řešila obecní policie). 
RO podněty radních vzala na vědomí. 
 
                          Zápis z Rady obce č. 32/05/16 ( 18.5.2016 ) 

                                                       J. Hahner, E. Buchová            

Doklady a informace na vědomí 

2. Informace:  RO byl předložen na vědomí zápis z jednání předsednictva DSO Horní Berounka, 
povodí Klabavy ze dne 29.4.2016. Na jednání byla probírána témata protipovodňových opatření 
na území DSO, cyklovýlet v září 2016 a manažerka podala informaci o přijatých dotacích. Obec 



Strašice sdělila, že nesouhlasí s výstavbou Vodního díla Amerika, což se některým členům DSO 
nelíbilo. O formě protipovodňových opatření se bude dále jednat. Cyklovýlet bude letos v termínu 
10.9. Cílem bude obec Míšov, startovací místa budou ve Strašicích a Dobřívě. Zápis je zveřejněn 
na webu obce. 

Stavební úpravy ČOV 
RO projednala návrh projektanta ohledně stavebních úprav na čistírně odpadních vod, které je třeba 
realizovat, aby nedocházelo k odtoku znečištěných odpadních vod, v případě větší přítokové špičky. 
Dle sdělení je třeba upravit odlehčovací komory, případně vybudovat záchytné nádrže, kde by se 
akumulovala odpadní voda v době přítokových špiček a následně by docházelo k jejímu čištění. 
RO zadání projektové dokumentace na realizaci opatření dle doporučení projektanta schválila.  
 
Žádost o prominutí penále – č.j. 636/16  
RO projednala žádost o prominutí penále z neuhrazeného poplatku za svoz komunálního odpadu. 
Poplatek nebyl uhrazen z důvodu nedoručení složenky na platnou adresu. Po upozornění došlo 
k uhrazení poplatku za roky 2015 a 2016. Žadatel žádá pouze o prominutí penále z tohoto poplatku. 
RO konstatuje, že zasílání složenek není dle platné vyhlášky povinné. Je na každém majiteli 
nemovitosti, aby si zjistil v obci, kde vlastní nemovitost a jaké poplatky je třeba hradit. 
RO žádost č.j. 636/16 neschválila. 
Žádost o povolení noční hudební produkce – R. Hanuš 
RO projednala žádost o povolení pořádání noční hudební produkce v rámci svatebních oslav dne 
10.6.2016 na zahradě u domu č.p. 42. 
RO žádost o povolení noční produkce schválila. 
Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 4.5.2016. Komise doporučila výměnu bytu mezi 
J. Rolincovou a Z. Hráchovou. Komise dále doporučila přidělit byt 2+1 v č.p. 491 panu V. Šiškovi. 
RO přidělení a výměnu bytů dle doporučení Bytové komise ze dne 4.5.2016 schválila.  
Směrnice o poskytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb. 
RO projednala aktualizované znění směrnice o poskytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb. Ke 
změně textu došlo v souvislosti s legislativními změnami daného zákona. 
RO Směrnici o poskytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb. schválila. 
Vyhodnocení nabídek na realizaci veřejných zakázek 
RO projednala zápis z jednání Komise pro veřejné zakázky, která hodnotila předložené nabídky na 
realizaci rekonstrukce střechy domu č.p. 492-493 a rekonstrukci půdních výlezů v bytových domech. 
K posouzení byly předloženy pouze dvě nabídky, kdy jedna nabídka na rekonstrukci střechy a jedna 
nabídka na opravu půdních výlezů. Cena za opravu střechy činí dle nabídky společnosti RYTA s.r.o. 
1,432 mil. Kč. Cena za opravu půdních výlezů činí dle nabídky společnosti AGROINVEST CZ s.r.o. 
704 tis. Kč. Zakázky budou realizovány dle finančních možností správce bytového fondu. 
RO předložené nabídky schválila. 
Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2016 a č. 4-2016 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2016 a č. 4-2016. Rozpočtové opatření č. 3 
obsahuje v příjmech změny v oblasti odvodu za odnětí půdy ze zemědělského fondu, dar od místního 
občana Muzeu Středních Brd a příjmy za prodej železného šrotu ze sběrného dvora. Ve výdajích 
dochází ke změnám při převodech mezi položkami, při navýšení poplatku za soudní vymáhání a za 
náklady na opravy vozidla hasičů – lesní speciál. 
V rozpočtovém opatření č. 4 docházení k navýšení příjmů za prodej budovy v bývalých kasárnách. Ve 
výdajové části došlo k navýšení položky na opravu pódia na koupališti, dále došlo k navýšení o 
mimořádný výdaj za opravu počítačů v knihovně. Dále dojde k opravě pletiva kolem víceúčelového 
hřiště. Rovněž dochází k navýšení výdajů při opravách hasičského speciálu. Dále byly upraveny 
výdaje ohledně čerpání úvěru na nákup vozidla pro obecní policii. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2016 schválila. RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 
4-2016 schválila. 



Žádost o prominutí poplatku – H. Konvičková 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz komunálního odpadu za rok 2016 z důvodu 
dlouhodobého pobytu v zahraničí. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 
Žádost o prominutí poplatku – R. Cichý 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz komunálního odpadu za rok 2016 z důvodu 
dlouhodobého pobytu v zahraničí. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 
Žádost o povolení výstavy – ČSCH Strašice 
RO projednala žádost Českého svazu chovatelů Strašice o povolení k pořádání výstavy drobného 
zvířectva v neděli 14. 8. od 8 do 15 hodin v areálu obecní policie, v dopoledních hodinách vystoupí 
kapela Cheznovanka. Žadatelé požádali o bezplatné poskytnutí tohoto prostoru a o pomoc ze strany 
zaměstnanců OÚ s přivezením a odvezením výstavního materiálu. Vzhledem k tomu, že žádost o 
příspěvek z rozpočtu obce na rok 2016 nebyla projednána v orgánech obce, požádali o příspěvek 8.000 
Kč na uspořádání této výstavy touto cestou. 
RO konání výstavy dle žádosti schválila. RO bezplatné zapůjčení areálu výstavy schválila. RO 
poskytnutí příspěvku ve výši 8.000 Kč na uspořádání výstavy schválila. 
Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce ze dne 25.4.2016. Komise mimo jiné 
projednala účast na akci Wandertag, která proběhla 30. dubna, dále se zabývala pochodem v Brdech, 
který proběhne 17. září, kdy vystupuje i Strašická Pohodovka a bylo by možné obě tyto akce spojit. 
Trasy pochodu budou ještě projednány. Strašická Pohodovka bude v Markt Hohenfels vystupovat 22. 
července. 
RO zápis z jednání Komise pro partnerské obce ze dne 25.4.2016 vzala na vědomí. 
Náměty a podněty radních 
RO projednala znečišťování veřejného prostranství za obchodním domem pod zdravotním střediskem, 
toto bude řešit obecní policie. RO dále projednala informaci o poškození posezení u vodojemu, dle 
sdělení obecní policie bylo poškozeno úmyslně vandalem. 
RO náměty a podněty radních vzala na vědomí. 
 

 
 Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc březen, duben a květen 2016 

 Za měsíc březen, duben a květen řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava –        117 x přestupek –  řešeno v blokovém řízení, nebo domluvou 
                           92 x – oznámení odboru dopravy 
 2 x přestupek cyklisté -bez osvětlení  a přileb, 2x odtah autovraků 
 Veřejný pořádek  -     12 x přestupek  - 2x oznámení přestupkové komisi 
Občanské soužití -     5 x  přestupek  - 1x oznámení PČR 

Proti majetku-            9 x  přestupek - 2x oznámení PČR TČ 
OZV č. 2/2012-             5 x přestupek 
OZV č. 2/2015-             9 x přestupek  
Nález věci-                    1x klíče, mobil, injekční jehly, jízdní kola - 2x peněženka s doklady 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu-     3 x 
Řešení stížnosti občanů  –   9 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek  –  7 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu -  4 x   
 
Vážení občané, 
v červnovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulé tři měsíce 
z pohledu Obecní policie Strašice. 



Veřejný pořádek 
                

                           

torzo PC, sídliště Spartak                                               torzo sušáku, sídliště pošta 
                 

              

černá skládka za rybníčkem - zahrádky                         černá skládka -z boku domu č.464 
 
 Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z domů, vytváření černých skládek po 
jednotlivých částí obce. Stále velký problém pro některé občany odvést věci do sběrného dvora. 
Ve všech částech obce, kde se nachází sběrné nádoby, jsou vyhozené různé předměty, které tam 
nepatří, jako např. vyhozené pěnové matrace, deky, garnyže, plastové vědra od malování, dřevěné 
poličky, kočárky, dětské plastové hračky, pneumatiky, ráfky od kol atd.  
  Toto jsou některé ukázky (foto), jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí 
tak vzhled obce. 
V obci jsou již osazeny 2 kontejnery na bioodpad, a to u zahrádek za Bertenem a u zahrádek pod 
bývalou poštou. Na tabulích je uvedeno, co se může dávat do kontejneru a co ne. Obecní policie bude 
tuto skutečnost kontrolovat. 
Trestná činnost 
Páchání trestné činnosti -  úmyslné poškozování cizí 
věci neznámým pachatelem (vyhlídka za vodojemem 
-viz foto), drobné krádeže plastových sudů (2 případy 
na zahrádkách ze Bertenem). Kontrolní činností 
v části Kout byli zjištěni občané cizí národnosti, kteří 
nabízeli okapy (klempířské práce) a neměli oprávnění 
k podnikání. Dále byla nalezena v trávě v sídlišti za 
OÚ u domu č. 464 injekční stříkačka. Upozorňujeme, 
že manipulace a skladování injekčních stříkaček má 
jistá pravidla, tento nebezpečný materiál je velmi 



nebezpečný z hlediska infekčních chorob jak pro 
osoby, tak pro zvířata, pokud dojde k potřísnění 
pokožky. Vracet je lze pouze v obalech do 
zdravotnických zařízení a lékáren. 
                                         Vyhlídka u vodojemu 
Doprava 
 
Dne 25.6. se bude konat akce “Bahna 2016“, a 
proto bych Vás touto cestou chtěl informovat o 
některých změnách v dopravě účastníků. 
Především se jedná o 2 autobusové  zastávky, 
které budou u brány č.2 (vedle sběrného 
dvora) a  hřiště u kasáren (bývalá Dukla). Odtud bude přeprava až na Bahna. Autobusy budou 
jezdit nepřetržitě od 07.00 hod ráno a zpět,  budou zpoplatněny. 
Ztížený provoz po komunikacích v obci bude ovlivněn několika tisíci osobních automobilů. Hlavní 
nápor aut se očekává od ranních hodin ze směru od Smolárny přes náves, okolo OÚ směr kasárna. 
Záchytné parkoviště bude na hřišti Dukla a dále u tankové cesty - travnatá plocha. Autobusy budou 
jezdit od zastávky u hřiště Dukla, směr OÚ, dolů po Huti – Bahna a zpět-Bahna, křižovatka Y, směr 
Huť, tanková cesta, kasárna, hřiště Dukla a po naplnění parkoviště od zastávky č.2 u brány vedle 
sběrného dvora. 
Žádáme touto cestou všechny účastníky provozu na pozemních komunikacích o přizpůsobení se 
tomuto omezení, aby nedošlo ke kolizím na pozemních komunikacích, k újmě na zdraví osob (dětí) a 
majetku. Bude osazeno dopravní značení (zákaz zastavení) a tím dopravní omezení po celé trase 
v obci, které bude platit od 06.00-18.00 hod dne 25.6. Dále je nutno zvýšit obezřetnost chování 
účastníků této akce, protože někteří pachatelé při těchto akcích využívají protiprávního jednání, čímž 
dochází ke zvýšení kriminality. Pokud se stanete svědky trestné činnosti čiprotiprávního jednání anebo 
naleznete ztracené věci, volejte nebo předejte je prosím PČR (158), nebo naší Obecní policii 
(371 585 731). 
 
CHKO 
 
Připomínáme, že po  zrušení vojenského újezdu Brdy vzniklo CHKO (chráněná krajinná oblast) a 
nastal nový režim provozu na účelových komunikacích. Na tomto území je zákaz vjezdu všech 
motorových vozidel. Většina komunikací je opatřena závorou a zákazovou dopravní značkou 
s dodatkovou tabulí. Na účelové komunikace mají vjezd povolen: 
1) Vozidla integrovaného záchranného systému 
2) Vozidla armády ČR v rámci výcviku 
3) Vozidla státního podniku VLS 
4)Vozidla vlastnící povolení k vjezdu a stání v lesích vydané VLS 
Časově omezené povolení k vjezdu a stání motorového vozidla v lesích vydává státní podnik VLS, 
ředitelství divize Hořovice, Slavíkova 106, 262 23 Jince na základě písemné žádosti. Aby mohla být 
žádost kladně vyřízena, musí žadatel uvést oprávněný důvod k vjezdu, čímž se rozumí zejména: 
1) Státní správa (např.  vozidlo CHKO) 
2) Výkon práce na dotčeném území 
3) Hospodářská činnost nebo služby pro vlastníka nemovitostí 
4) Činnost obce na katastrálním území obce, obsluha obecního majetku 
 
Ing. Frajt Luboš, velitel Obecní policie Strašice             



UPOZORNĚNÍ 
 

Upozorňujeme občany, že termín uhrazení místního poplatku za svoz komunálního 
odpadu je potřeba uhradit do 30.6.2016 v pokladně Obecního úřadu ve Strašicích nebo 
bankovním převodem na účet obce, číslo účtu 843089349/0800, do kolonky Zpráva pro 
příjemce napište jména osob, kterých se platba týká. Jako variabilní symbol uveďte: 
13400 + číslo popisné konkrétní nemovitosti.   
Výše poplatku je stanovena na 700 Kč/os./rok. V případě pozdního zaplacení je poplatek 
navýšen na dvojnásobek. 
Povinnost hradit tento poplatek mají všechny fyzické osoby s trvalým pobytem na území 
obce Strašice a dále fyzické osoby, které mají ve vlastnictví stavbu určenou 
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není hlášena k pobytu žádná 
fyzická osoba. 
Žádáme všechny občany, aby poplatek uhradili včas. 
 
         Mgr. Tomáš Svoboda 
               Tajemník OÚ 
 
Měsíční zpráva z území Strašic za duben 2016 

Krádeže 
Od 12. dubna letošního roku prověřovali hrádečtí policisté oznámení týkající se krádeže hotovosti. 
Poškozený přišel o svoji peněženku s osobními doklady a finanční hotovost na ubytovně ve Strašicích. 
Neznámý pachatel, který peněženku s věcmi odcizil, způsobil majiteli škodu ve výši přesahující pět 
tisíc korun. Policistům se do současné doby nepodařilo ustanovit podezřelého z tohoto protiprávního 
jednání. Případ, který byl kvalifikovaný jako podezření ze spáchání přečinu krádeže a přečinu 
porušování domovní svobody policisté odložili. 

Upozornění pro občany 
Policisté na území Rokycanska přijali v dubnu několik oznámení ohledně pochybně nabízených 
klempířských prací ze strany osob cizí národnosti. V jednom případě tři muži špatně mluvící 
česky nabízeli v obcích na Zbirožsku klempířské práce. Policistům se muže podařilo ztotožnit, jednalo 
se o cizince, kteří nemají na našem území oprávnění k provozování této činnosti. Osoby se 
pohybovaly ve vozidle značky Renault Espace zelené barvy. Cizinci oslovují občany převážně 
seniorského věku a nabízejí klempířské práce, ale povolením k provozování činnosti nedisponují. 
Obdobné oznámení policisté přijali i následující den. Tentokrát se osoby nezjištěné totožnosti 
pohybovaly v obci Kařez ve vozidle značky Mercedes Benz stříbrné barvy cizí registrační značky  a 
nabízely rovněž provedení klempířských prací.    
Policisté upozorňují na maximální opatrnost a nabádají občany zejména seniorského 
věku, pokud potřebuje jejich dům jakékoli opravy, aby jej přenechali ověřeným a seriózním 
řemeslníkům. 
Pamatujte, že i na podezřele “výhodné” nabídky je potřeba nereagovat a nepodlehnout 
zvýšenému nátlaku těchto osob. 
V případě, že byste se s podobnými prodejci setkali, nebo takové ve své obci viděli, zaznamenejte 
o nich, co nejvíce informací (rz vozu, počet osob, jejich popis, zvláštní znamení...). Postřehy, 
které získáte, si raději ihned zapište a volejte Policii ČR bezplatnou telefonní linkou 158. 
Nález munice 
V pondělí (18. dubna) krátce před sedmnáctou hodinou přijali policisté na tísňové lince 158 oznámení 
o nálezu munice. Po příjezdu na místo oznamovatel hrádeckým policistům ukázal lesní porost za obcí 
Skořice ve směru na Padrťské rybníky, kde dělostřelecký granát nalezl. Policejní hlídka přivolala na 
místo pyrotechnika, ten ohledáním nálezu určil, že se jedná o dělostřelecký granát ráže 82 milimetrů, 
ale vzhledem ke vzniklé korozi nebyl schopen uvést, zda jde ostrou nebo pouze o cvičnou munici. Tu 
si převzal a odvezl k  bezpečné likvidaci. 
     Nálezcem munice se může stát kdokoliv, proto je na místě připomenout několik základních pravidel:  



► předmětu se nikdy nedotýkáme a nijak nemanipulujeme 
► je nutné se vzdálit do bezpečného prostoru, aby se minimalizovalo nebezpečí, protože i několik desítek let 
staré náboje, granáty a střely mohou při neopatrné manipulaci explodovat 
► pokud jsme nuceni za účelem následné pomoci místo opustit, označíme jej dobře viditelným předmětem 
► nález neprodleně oznámíme na Policii ČR na linku 158, policistům sdělte své jméno a příjmení, co jste našli a 
co nejpřesněji lokalizujte místo, kde se nacházíte. 
► zůstaňte do příjezdu policistů a k označenému místu nikoho nepouštějte 
  
Bezpečnostní opatření 
Na územním odboru Rokycany proběhlo v dubnu o víkendu opatření v souvislosti s neoprávněným vjezdem 
zejména motorkářů a čtyřkolek do chráněných krajinných oblastí a dodržování zákona o lesích CHKO. Akce 
proběhla v sobotu od 08:30 do 16:00 hodin. Jedním z dalších cílů bylo odhalit možné pachatele trestné činnosti a 
vypátrat věci pocházející z trestné činnosti. Mimo policistů se akce účastnil i zaměstnanec VLS a vojáci VP 
Jince. Takto jsme zkontrolovali zhruba dvacet vozidel, přes padesátku osob a také cyklisty. Zjištěny byly tři 
přestupky a u jednoho řidiče byl provedený test na omamné a psychotropní látky pozitivní. Touto a podobnými 
akcemi chceme zvýšit bezpečnost na našich silnicích a eliminovat nelegální přejezdy vozidel, motorek a 
čtyřkolek v chráněné krajinné oblasti Brdy. 
  
nprap. Hana Kroftová  
vrchní inspektor  +420 974 335 207 +420 602 462 701 
hana.kroftova@pcr.cz 

 
Něco málo u práce u Policie ČR svěřil vedoucí obvodního oddělení v Rokycanech npor. Mgr. Jakub 
Kratochvíl. 
Kdy jste začal o práci policisty přemýšlet? 
Již od svého dětství jsem chtěl být policistou. Kořeny máme v rodině, již moji předkové sloužili u četnictva ve 
Zbiroze. Tedy mé rozhodnutí v dospělosti bylo jasné, ubírat se tímto směrem, tedy pracovat u ozbrojeného 
sboru. Hlavním důvodem a přesvědčením služby u policie bylo chránit společnost před  protiprávním jednání a 
prosazovat zákonnost. 
Splnila práce u policie vaše očekávání? 
Má práce mě zcela uspokojuje, naplňuje a práci u policie beru jako poslání a přeji si, abych byl schopen ji nadále 
vykonávat. 
Co říct o službě u policie? 
Práce u policie je velmi různorodá, rozhodně se nejedná o stereotyp. Ze svých zkušeností mohu služební poměr u 
Policie ČR doporučit všem zájemcům, kterým záleží na dodržování zákona a chtějí chránit  společnost před 
kriminálními jevy. Všem, kteří mají vlastenecké mínění, bych doporučil, že pokud stále váhají,  kam směřovat ve 
svém profesním životě, práce u policie má smysl a pro mne to byla a stále zůstává jasná volba. 
Od svého nástupu k policii jsem vystřídal několik působišť a pozic, ale všechny v rámci územního odboru 
Rokycany. V roce 2002 jsem nastupoval na obvodním oddělení ve Zbiroze, kde jsem byl pět let. Po třech letech 
jsem se vypracoval na zástupce vedoucího oddělení. V roce 2008 jsem působil u služby kriminální policie a 
vyšetřování v Rokycanech jako vyšetřovatel. Poté jsem se vrátil do mého primárního působiště a tentokrát do 
pozice vedoucího obvodního oddělení. 
Ze začátku jsem začínal jako policista, který má na starosti určitou část města, pak jsem se vypracoval na člena 
skupiny dokumentace, která zpracovává trestnou činnost. Poté jsem prošel pozicí zástupce vedoucího oddělení, 
vyšetřovatelem kriminální policie a také vedoucím oddělení, kde působím dodnes.  Na každé pozici jsem poznal 
práci u policii z jiného úhlu pohledu a upřímně mohu říci, že každá z těchto pozic, ač různorodých mě zcela 
naplňovala. 
Povolání policista  - http://www.policie.cz/clanek/sprava-zapadoceskeho-kraje-volna-mista-povolani-

policista.aspx?q=Y2hudW09MQ%3d%3d 

Uplatnění v Policii České republiky - http://www.policie.cz/clanek/sprava-zapadoceskeho-kraje-volna-mista-povolani-

policista.aspx?q=Y2hudW09Mg%3d%3d 

 ------------------------------------------------------------------------------------------------ 



Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče za měsíc květen 
Vzpomínka na paní Věru Šmolíkovou 
     Ve středu dne 27. dubna zemřela ve věku nedožitých 82 let paní Věra Šmolíková, dcera strašického učitele a 
vlastence Karla Vokáče, jehož jména strašická škola čestně nese ve svém názvu. Její odchod hluboce a bolestně 
zasáhl všechny zaměstnance a žáky strašické školy, všichni uctili památku této vzácné ženy minutou ticha.  
     Paní Věra Šmolíková byla s naší školou spjata po celý svůj život. Učila v ní dlouhá léta, později pořádala pro 
děti besedy o životě svého otce a 
také zasedala v porotě recitačních 
soutěží. Jako aktivní členka Svazu 
bojovníků za svobodu organizovala 
pro žáky přednášky o válečných 
událostech.  
     Život paní Věrky Šmolíkové byl 
kromě celoživotního 
pedagogického působení a lásky k 
dětem naplněn obětavou prací pro 
druhé, mnoho let vedla se svým 
manželemVlastimilem Šmolíkem 
oddíl strašických Skautů. Byla vždy 
dětem příkladem čestného, 
spravedlivého a odvážného 
člověka. Čest její památce! 
 
Za ZŠ Karla Vokáče Strašice Mgr. 
Eva Válková, ředitelka školy 
 

Paní Věrka Šmolíková (uprostřed) 
v porotě recitační soutěže s paní uč. N. Kahovcovou a I. Mitterbachovou 
 
Soutěž hlídek "Mladých zdravotníků" 
     Ve čtvrtek dne 28. dubna se 10 žáků z naší školy rozjelo do Plzně, aby se na Bezpečnostně právní akademii 
zúčastnilo městského kola soutěže hlídek “Mladých zdravotníků”. 
     Hlídka I. stupně ve složení – Aleš Lejček, František Lang, František Huml (všichni z 5.A) a Eliška 
Kocábková a Nikola Tomášová (3.A) – řešila postupně na 7 stanovištích tyto úkoly: poskytnutí první pomoci 
při zlomené holenní kosti, rozřízlé dlani, krvácející ráně na hlavě, na noze, popálenina dlaně, oživování člověka 
v bezvědomí, transport postiženého, obvazová technika.  
     Hlídka II. stupně ve složení – Jana Sládková, Sára Frantová (obě 8.B), Tereza Dezortová (9.A), Matouš 
Andrlík (6.A) a Adam Lán (7.A) -  řešila tyto náročné úkoly poskytování první pomoci postupně na 7 
stanovištích: bezvědomí, kardiopulmonální resuscitace, popáleninu, pneumotorax, tepenné krvácení, šok, 
zlomenina holenní kosti, poranění páteře, krvácení z ucha, transport, obvazová technika. 
     Nejen odpovědi, ale hlavně praktické znalosti, rychlost a správnost poskytnutí první pomoci při úrazech, které 
byly velmi dobře namaskované, hodnotili zkušení zdravotníci. Naši žáci si vedli výborně. Hlídka I. stupně 
obsadila sice “jen” 4. místo, ale hlídka II. stupn ě se umístila na 1. místě a postupuje do oblastního kola, 
které se koná 28. května v Nýřanech. 
     Jistě s námi budete souhlasit, že znalost poskytnutí první pomoci je velmi důležitá. Dnes se udělalo špatně 
někomu jinému, příště se to může stát i Vám... A žáci naší školy poskytnout první pomoc druhému umí! 
                                                                  Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
Přespolní běh 2016 
     S nástupem jarního počasí vybíháme v hodinách tělesné výchovy do okolí školy, kde máme skvělé terénní 
podmínky pro přespolní běh, tvořené zvlněnou kopcovitou krajinou. Školní kolo přespolního běhu proběhlo 25. 
dubna na trase kolem našeho strašického kostelíku, na které děti nejenže běží pro lepší kondici a zdraví, ale 
zároveň dalšími smysly vnímají krásnou okolní krajinu s historickými prvky. Školní kolo nám letos vyšlo na 
období, kdy se k nám “paní zima“ ještě pravděpodobně chtěla vrátit, a tak byly tyto dubnové dny docela chladné. 
Přesto se běhu zúčastnili téměř všichni žáci naší školy bez výmluv a vytáček. 
     Kategorie chlapců jasně ovládla naše nadějná běžecká čtveřice – u mladších hochů Tomáš Kunc s Lukášem 
Planetou a ve starší kategorii Zdeněk Mrázek s Honzou Planetou, kteří si ve svých kategoriích doslova ruku 
v ruce s velkým náskokem doběhli pro první a druhá místa. Na třetích místech skončili Tomáš Šťastný u hochů 
mladších a Honza Hrách u kluků starších. Kategorii starších dívek ovládla s velkým náskokem Tereza 
Dezortová před Zuzkou Krajdlovou a Kristýnou Tomáškovou a u mladších děvčat kralovala Kačka Urxová 



před Miluškou Červenkovou a Mirkou Sazimovou.  
     Nejlepší dva z každé kategorie nás jeli reprezentovat na okresní kolo do Rokycan, které se konalo v pátek 27. 
dubna. A medailové žně zavládly především v chlapeckých kategoriích. Jak už jsme zmínila, naše běžecká 
čtveřice doslova “okupovala“, k naší velké radosti, stupně vítězů při závěrečném vyhlašovacím ceremoniálu. 
U mladších si pro první místo doběhl Tomáš Kunc následovaný těsně druhým Lukášem Planetou a ve 
starší klučičí kategorii se na 
druhém místě umístil Zdenda 
Mrázek následován bronzovým 
Honzou Planetou. V dívčí 
kategorii těsně uteklo 
medailové umístění Kačce 
Urxové a Tereza Dezertová 
s Miluškou Červenkovou se 
hezky umístily v první desítce.     
     Všem našim běžcům 
děkujeme, gratulujeme a přejeme 
další šťastně a zdravě uběhnuté 
kilometry třeba jen tak pro radost.                                                                                                                

Mgr. Pavla 
Hrazdilová 

 
Zleva: T. Kunc, J. Planeta, Z. Mrázek, L. Planeta 
 
Házená 
     Dne 17. dubna se konal v Rokycanech čtvrtý závěrečný turnaj miniházené 1. stupně. Naprosto výborně si 
s turnajem poradil tým chlapců, který nenašel přemožitele a kromě jedné remízy všechny soupeře porazil jasným 
rozdílem a turnaj s přehledem vyhrál.   Vítězný tým hochů reprezentovali tito hráči: Pavel Harčarik, Matyáš 
Řáha, Franta Lang, Pepa Hrách, Štepán Kunc a Lukáš Veverca. Pro holčičí tým turnaj, tak dobře nedopadl.  
Ze čtyř zápasů dívky jednou remizovaly a třikrát prohrály, z toho dvakrát smolně o jednu branku. Nutno dodat, 
že v týmu nastupovaly tři žačky ze třetí třídy, takže holčičí družstvo má do budoucna perspektivu. Dívčí tým 
reprezentoval v tomto složení: Krchovová Eliška, Vaníková Monika, Kristýna Šoltysová, Nikola Dovicová, 
Lucka a Verča Studničkovy. 
 
Fotbal do 9. tříd 
     Turnaj ve fotbale žáků druhého stupně se uskutečnil 3. května na umělém trávníku v Rokycanech za velmi 
nevlídného, chladného počasí. I přes nepřízeň počasí si s turnajem strašičtí hoši poradili velmi dobře. Ze skupiny 
po pěti týmech postoupili z druhého místa a v semifinále narazili na favorita turnaje ZŠ Čechova Rokycany, se 
kterou po několika neproměněných šancích prohráli 3:0 a nastoupili tak k zápasu o konečné třetí místo, ve 
kterém s přehledem zvítězili nad Radnicemi 4:0, čímž vybojovali  zasloužené bronzové medaile.  
     Svůj poslední turnaj za naši základní školu zde odehrála velmi silná generace sportovců z deváté třídy, která 
byla na každém turnaji postrachem pro všechny soupeře. Doufejme, že všichni žáci této úspěšné generace budou 
v budoucnu ve sportu aktivně pokračovat a nadále budou reprezentovat obec Strašice, ať už ve fotbale, florbalu 
nebo třeba lakrosu. Všichni z nich mají předpoklady na to, aby se mohli prosadit i ve vyšších výkonnostních 
soutěžích. Bronzový tým byl sestaven z těchto žáků: Zdenda Mrázek, Honza Hrách, Tomáš Zink, Tomáš 
Balej, Honza Planeta, Lukáš Planeta, Tomáš Kunc, Jirka Mrá ček a Martin Vágner.  

                                                                                                                          Mgr. Jiří Monhart 
 
Žáci ze Strašic a z Rokycan na regionální přehlídce nejlepších prací 10. ročníku projektu Kde kon čí svět 
2015/2016 
 
     Výprava šesti žáků a rokycanské knihovnice paní Jany Frühaufové se ve středu dne 3. května vydala do Plzně 
na vyhodnocení projektu “ Kde končí svět - Jak je to s králem”. Nejprve všichni navštívili Studijní a vědeckou 
knihovnu Plzeňského kraje a zhlédli zde výstavu  grafické tvorby akademického malíře, grafika a plzeňského 
rodáka Karla Votlučky. 
     Poté se mladí výtvarníci rokycanského okresu přesunuli do oddělení pro děti a mládež Knihovny města 
Plzně,  kde byli vřele přivítáni. V 16 hodin začala regionální přehlídka ve zcela zaplněné Polanově síni 
Knihovny města Plzně. Přehlídku moderovala Mgr. Helena Šlesingerová, ředitelka Knihovny města Plzně. 
     Součástí programu byla prezentace nejlepších výtvarných a literárních prací plzeňského regionu a předání 
diplomů. Děti z historicko-dramatického kroužku centra Mozaika Rokycany vystoupily s ukázkou 
dramatu  "Romeo a Julie aneb Příběh neskutečné tragédie, kteráž k nápravě zlé královny skrze malého kralevice 



vedla". V závěru programu 
pobavili publikum 
svým představením "Zvěsti a 
pověsti o městě 
Plzni" profesionální herci. 
      Naši školu a celý rokycanský 
okres skvěle reprezentovali: 
Lucie MÜLLEROVÁ z 8.A , 
Eliška HOUŠKOVÁ ze 7.A,  
Petr ŠALENA z 8.A, Hana 
KRATOCHVÍLOVÁ z 8.B  a 
Tereza SKLENÁŘOVÁ ze 7.A. 
 
Zprava žákyně naší školy: Eliška 
Houšková, Tereza Sklenářová, 
Hanka Kratochvílová 

Mgr. Jitka Brejchová 
 
Výlet do Německa - “Wandertag“ 
     V sobotu dne 30. dubna jsem se spolu s dalšími kamarády osmáky – Jirkou And ělem, Honzou Hráchem a 
Petrem Kadeřábkem – zúčastnil velmi zajímavé a zábavné turistické akce v partnerské obci Markt Hohenfels 
v Německu. Akce probíhá každoročně a jmenuje se “Wandertag“, účastní se jí mnoho občanů Strašic a jelo nás 
15 dětí. Jeli jsme autobusem vypraveným obecním úřadem a naši školní skupinu provázely paní učitelky Mgr. 
Pavla Hrazdilová, Mgr. Jitka Brejchová a Mgr. Alena Kožíšková. Všichni jsme se vydali na trasu dlouhou 10 km.  
     My kluci jsme šli velmi rychle, trasu jsme ušli asi za hodinu a půl. Počasí bylo příjemné a také jsme dostali 
chutné občerstvení. Na cestě jsme poznávali přírodní krásy a turistické zajímavosti v okolí partnerského města 
Hohenfels a také se tam v prostoru americké vojenské základny konala velká pouť s mnoha atrakcemi a kolotoči. 
Pouť jsme si všichni užili, z atrakcí nás nejvíc zaujala horská dráha, centrifuga a obří houpačka.  
Do Strašic jsme dojeli kolem osmé hodiny večer, výlet do Německa se mi moc líbil.       
                 Karel Horčic, 8.A 
 
Exkurze do Prahy 
     Dne 4. května se zúčastnilo asi 45 dětí ze 7. – 9. třídy exkurze do hlavního města naší vlasti – Prahy. Jeli jsme 
tam i zpět rychlíkem, což pro nás byl velký zážitek. Jako pedagogický doprovod s námi jely paní učitelky Mgr. 
Jitka Brejchová, Mgr. Alena Kožíšková a bývalý pan učitel Mgr. Luboš Paldrman.  
     V Praze jsme nastoupili do metra a jeli na stanici Vltavská, odkud jsme došli pěšky do Národního 
technického muzea. Prošli jsme si tam velmi zajímavé expozice s různými názvy, např. Doprava, dále Chemie 
kolem nás, Astronomie, Hutnictví, Hornictví, Čas kolem nás, Architektura, Technika hrou atd… Celkem tam 
bylo 14 stálých expozic. Prošli jsme si také Václavské náměstí. Domů jsme se vrátili večer a pro všechny to byl 
moc pěkný zážitek.       Andrea Sazimová a 
Lucie Müllerová, 8.A 
 
 Pietní akt ku příležitosti oslav konce 
druhé světové války   
      Ve čtvrtek dne 5. května si žáci naší 
školy připomněli 71. výročí konce druhé 
světové války. Třída 5. A se zúčastnila 
pietního aktu na místním hřbitově, kde 
zástupci školy, obce a veřejnosti důstojně 
uctili památku všech obětí války.  
      Paní ředitelka školy Mgr. Eva Válková a 
pan starosta Jiří Hahner seznámili děti s 
osudy strašických padlých a poté položili k 
jejich hrobům květiny. U hrobu pana Karla 
Vokáče přednesla paní ředitelka Mgr. Eva 
Válková vzpomínkový proslov a tři žáci 5. 
třídy přednesli Vokáčovy texty a básně.  
       Pietní akt pokračoval kladením věnců k 
pomníku padlých na strašické návsi.  Vybraní 



žáci z 5. třídy stáli u pomníku padlých během slavnostního aktu čestnou stráž – Nicol Andilová, Monika 
Vaníková, Pavel Harčarik a Dan Tomáš.  
      O válečných událostech byli žáci školy poučeni v hodinách vlastivědy, dějepisu a výchovy k občanství.                  
Mgr. Marcela Paulová 

Den otevřených dveří 
V pátek dne 6. května proběhl na celé škole 
Den otevřených dveří, kdy byly prostory 
školy otevřeny široké veřejnosti. Rodinní 
příslušníci a příbuzní našich žáků se mohli 
zúčastnit výuky v jednotlivých třídách. Tato 
možnost byla hojně využita zejména na 
prvním stupni, kde žáci s velkým nadšením a 
hrdostí předváděli, co vše se za školní rok 
naučili. Ku příležitosti blížícího se Dne 
matek měly děti rovněž vhodnou příležitost 
popřát svým maminkám a potěšit je 
vlastnoručně vyrobeným dárečkem.             

                                 Mgr. Monika Kebrlová 

Dopravní soutěž mladých cyklistů 
     Dne 10. května se žáci naší školy zúčastnili okresního kola dopravní soutěže Mladých cyklistů. Tuto soutěž 
každoročně vyhlašuje Ministerstvo dopravy – BESIP, Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, Policejní 
prezidium PČR a ČČK. Posláním soutěže je podněcovat a zvyšovat zájem žáků o dopravní výchovu, ověřovat 
znalosti žáků – cyklistů, jejich dovednosti v uplatňování pravidel silničního provozu a technice jízdy v praxi, 
vést žáky ke správnému chování v silničním provozu a tím napomáhat snížení dopravní nehodovosti u dětí.  
     Okresní kolo této soutěže se opět uskutečnilo v Rokycanech v areálu SŠ Jeřabinová ul. a na dětském 
dopravním hřišti. Soutěžila 4 členná družstva (2 chlapci a 2 dívky) ve dvou kategoriích: I. kategorie 4., 5. třída a 
II. kategorie 6., 7., 8., a 9. třída.  
Dopravní soutěž cyklistů se skládá ze čtyř povinných disciplín: jízda zručnosti na kole, jízda na dětském 
dopravním hřišti podle pravidel provozu na pozemních komunikacích, test z pravidel provozu na 
pozemních komunikacích a praktické provedení poskytnutí první pomoci. Ve všech disciplínách se hodnotí 
systémem přidělování trestných bodů za chyby nebo nedostatky v provedení. 
     Naši školu na dopravní soutěži reprezentovali a o co nejlepší umístění statečně v tvrdé konkurenci bojovali 
tito žáci: I. kategorie – Aleš Lejček, František Lang, Viktorie Soóky, Pavlína Převrátilová (všichni 5.A).  
Ve II. kategorii soutěžili – Tereza Dezortová (9.A), Kamila Karlíčková, Jan Dezort, Matouš Andrlík 
(všichni 6.A). 
Družstvo II. kategorie získalo krásné 2. místo! Navíc Matouš Andrlík obsadil 2. místo v jednotlivcích – 
chlapci a Tereza Dezortová rozdílem 1 bodu 2. místo v jednotlivcích – dívky. Družstvo I. kategorie 
obsadilo 13. místo.  
Všem žákům gratulujeme za vzornou reprezentaci naší školy v této náročné soutěži!   
                                                                                Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
Pohár rozhlasu 2016  
    Vrcholem školního sportovního roku bývá 
květnové atletické klání Pohár rozhlasu, kde 
soutěží téměř čtyřicet atletů z celého okresu. 
Chladné ráno dne 11. května zaskočilo rozhodčí 
této události, ale pro sportovce byly podmínky pro 
výkony ideální. Našich téměř 40 atletů soutěžilo 
v bězích na krátkou i dlouhou trať, ve skoku 
dalekém i vysokém a v hodu kriketovým míčkem i 
vrhu koulí. Závěr pak patřil štafetovým běhům. 
     Nejvíce bodů jsme získali v běžeckých 
kategoriích, ale i skoky byly letos pro naše kluky i 
holky docela úspěšné. Výborných výkonů ve 
skoku vysokém dosáhli Tomáš Zink a Veronika 
Mocová a ve skoku dalekém Honza Hrách, 
Tomáš Kunc, Jirka Anděl, Kristýna Paurová a 



Tereza Sklenářová. Nejlepším výkonem byl čas Honzy Planety na 1500 metrů, který měl hodnotu 4 
minuty a 55 sekund a skvělých běžeckých časů a umístění dosáhli rovněž Lukáš Planeta, Zdeněk Mrázek a 
Tomáš Kunc. Klukům se opět velmi dařilo, mladší i starší hoši obsadili skvělá druhá místa ve svých 
kategoriích, což patří historicky k našim nejlepším výkonům za posledních deset let v tomto závodě. Holky také 
bojovaly statečně, mladší se umístily na pěkném šestém místě a starší děvčata skončila desátá.  
     Získali jsme další cenné body do celoroční soutěže o “Pohár ředitele DDM“, kde se započítávají všechny 
sportovní události během školního roku a ve které jsme před posledním sportovním kláním, kterým je fotbal 6. a 
7. tříd, na úžasném TŘETÍM  místě v konkurenci dvanácti škol na okrese. 
     Děkujeme všem sportovcům za jejich skvělé celoroční výkony, jsme na ně s kolegou Jiřím Monhartem velmi 
pyšní!   Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Vystoupení pro důchodce ke Dni matek  
     Vystoupení pro všechny maminky a babičky ke Dni matek se konalo dne 12. května v restauraci Berten. 
Děvčata ze školní družiny si připravila krátký program složený z básniček, písniček a hry na flétnu v podání 
Barunky Stryalové. Všechny dívky se na vystoupení velmi těšily, odměnou za jejich snahu a pěkné výkony jim 
byla radost v očích přítomných a také sladkosti, které dostaly.                                                     Eva Krajdlová 
 
Výstava žákovských prací 
     V den květnových konzultací proběhla ve výtvarné učebně výstava žákovských prací pro veřejnost. Probíhá 
každý rok, vystaveny byly práce žáků druhého stupně. K vidění byly autoportréty, zimní krajiny, abstraktní díla, 
užitá keramika, studie tuší a ukázky vítězných obrázků žáků, kteří reprezentovali naši školu v krajském kole 
výtvarné soutěže “Jak je to s králem?“ Příští rok bude výstava obohacena pracemi žáků 1. stupně. 

                                                                                                   Mgr. Jitka Brejchová 
 
Školní výlety a další květnové akce 
     Konec školního roku je tradičně ve znamení školních výletů. Letos malí žáci prvního stupně zamířili do 
zámku ve Zbiroze, do rokycanské knihovny a hvězdárny. Čtvrťáci a páťáci navštívili plzeňskou ZOO, šesťáci 
jeli do Mariánských Lázní, sedmáci podnikli výpravu na Šumavu, osmáci a deváťáci podnikli výpravu po 
okolních pamětihodnostech. 
     Žáci třetí, čtvrté a páté třídy také absolvovali výcvik na rokycanském dopravním hřišti a mnoha z nich se 
povedlo získat průkaz mladého cyklisty. 
      Prvňáčci se zúčastnili projektu s názvem “Lesní pedagogika” pořádaném VLS Hořovice, kdy podnikli 
naučnou výpravu s průvodcem a výkladem po části CHKO Brdy v okolí Tisáku. Tohoto projektu se postupně 
zúčastní všechny třídy prvního stupně. 
 
Poděkování 
Stejně jako v minulých letech, i letos proběhla na naší Základní škole Karla Vokáče ve 
Strašicích tradiční humanitární sbírka dětského ošacení, hraček a sportovních potřeb 
pro Dětský domov ve Staňkově. Všem, kteří přispěli do této sbírky, děkujeme! 

                                                                                                                Mgr. Věra Peterková, zástupkyně školy 
 
Pozvánka na školní Akademii 
ZŠ K. Vokáče Strašice srdečně zve širokou veřejnost na školní Akademii, která se uskuteční 
ve Společenském domě Strašice v úterý dne 28. června od 17:00 hodin.  Všichni jste srdečně 
zváni! 
                                                                                                                Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 

Inzerce: 

Firma „Rozvozy obědů Strašice – Marek Plešmíd“ 
nabízí dovoz obědů do domu. 

Kontakt: 604 683 570 



Květen srdíčkový, květen zážitkový 

    Květen je měsícem lásky a v naší mateřské škole je to znát. Květen je totiž hlavně měsícem lásky 
k maminkám. Děti v každé třídě připravily pro maminky a všechny hosty pěknou besídku. Naši 
nejmladší,ze střídy Kytiček, předvedli za pomocí 
říkanek, písniček a tanečků, jak se vyhání zima a 
jak umí vítat jaro. V Beruškách se to jen hemžilo 
malými trpaslíky. Byli to trpaslíci stavitelé a 
zvládli postavit náramný dům z kostek. Starší děti 
ze třídy Koťat se jako kytičky a broučci doslova 
předháněly.  Holčičky, uspávaly mravenečka a 
kluci, coby broučci, předvedli opravdický 
broučkový tělocvik. Nakonec se ale sobě 
vzájemně ukláněly a maminkám poslaly sladkou 
pusinku. Naši nejstarší předškoláci připravili pro 
maminky karneval kytiček. Každá kytička k sobě 
našla jinou vhodnou na taneček. Jen vlčí mák si 
nějak nemohl vybrat a tak to vypadalo, že zůstane 
sám. Ještě, že se nad ním jahůdka slitovala.         
A protože nejvíce je pampelišek, byl z toho 
dokonce i disco tanec pro všechny. Připojili se i svatojánští broučci s lucerničkami. Májové kytičky 
zkrátka nekvetou sami pro sebe, kvetou pro radost. Myslím, že se nám povedlo, rozdat radost všem.                                                                            
Víte, že Výr velký je vážně velký a že Sova pálená lépe slyší, než vidí? To a spoustu dalších 
zajímavostí se děti z naší mateřské školy dozvěděly na zajímavém dopoledni se sokolníky z Českých 
Budějovic. Pan Vondruška se synem nám předvedli a vysvětlili, jak se ptáci cvičí a jakou mají rádi 
potravu. Nakonec si některé děti měly možnost vyzkoušet sokolnické řemeslo. Byl to obrovský 
zážitek. Příroda umí být krotká i divoká a tak, jako na vše, musí se i na dravce s láskou. Snad si to 
budou děti pamatovat. 

Nastal čas výletů. Pro děti, ze třídy Koťat a Sluníček, dlouho očekávaný a plánovaný den. Výlet na 
Farmu Moulisových do Milínova. Autobus plný dětí odjížděl již v 8 hodin ráno. Každý měl sbalený 

batůžek se svačinkou a dobrou náladu. 
Prostředí na farmě bylo překrásné. Program 
zábavný a poučný zároveň. Děti si 
vyzkoušely, jaké to je dojit krávu. Stloukly 
si vlastní máslo v máselnici a pak ho, 
namazané na domácí chléb, ochutnaly. 
Krmily ovce a prohlížely si malá jehňátka. 
Svezly se na poníkovi, ale také se ho 
naučily vyčesávat. Zjistily, z kterých 
zrníček je upečený vdolek a z kterých 
chléb. Hledaly jehlu v kupce sena a vajíčka 
ve slámě a mnoho dalších aktivit. Odměnou 
za jejich snahu pak byla hostina                   

z   výborných domácích vdolečků a také výuční list mladého farmáře pro každého účastníka. Celý den 
nám svítilo sluníčko. Dokonce i těžké mraky s kroupami a deštěm počkaly, až budeme v bezpečí ve 
školce. Květen je měsíc lásky a děti z naší mateřské školy ji mají na rozdávání. Učme se to od nich. 

Alena Krausová, DiS. 



 
Wandertag 2016 

Poslední dubnovou sobotu letošního roku 
jsme v rámci našeho partnerství s německým 
Hohenfelsem navštívili událost s názvem 
Wandertag, které se účastníme téměř 
pravidelně již několik let.  
Na pozvání starosty Grafa vyrazilo ze 
Strašic tentokrát 41 našich občanů včetně 
deseti dětí z naší základní školy. Jsem rádi, 
že zájem o tuto akci, našimi spoluobyvateli, 
je rok od roku větší a že se těší velké oblibě.  
Po příjezdu do Hohenfelsu jsme byli velmi 
srdečně přivítáni hohenfelským starostou i 
dalšími aktivními členy společenského 
života, kteří se již stali našimi přáteli. 
V Keltském sále proběhla velmi příjemná rozprava o plánovaných akcích, bylo nám nabídnuto chutné 
občerstvení a náš starosta Hahner převzal z rukou starosty Grafa odměnu za nejpočetnější výpravu této události. 
Asi po jedenácté hodině jsme vyrazili na samotný pochod, který vedl příjemně upravenou kvetoucí krajinou 
okolím Hohenfelsu. Počasí bylo naprosto ideální, takže jsme měli z této pohybové aktivity velmi pozitivní a 
silné prožitky.  
V odpoledních hodinách nás naše kroky po desetikilometrové chůzi přivedli zpět do Keltského sálu, kde jsme 
opět rádi diskutovali s našimi německými přáteli. Výhodou letošní návštěvy bylo, že ve stejný den probíhala 
další akce, které jsme se již několikrát zúčastnili a tou byl Volksfest, který probíhá v prostoru vojenské americké 
základny. Starosta Graf nám umožnil vstup a další občerstvení, takže další dvě hodiny jsme strávili v prostoru 
této velké slavnostní události. 
V pozdních odpoledních hodinách jsme po rozloučení s našimi německými přáteli odjížděli plni zážitků a 
příjemného pocitu z bezvadně stráveného dne v partnerském městečku. 
                               Pavla Hrazdilová 

 
Dům sice stojí, ale právník ho nevidí! 

Ing. František Nerad – zastupitel (autorizovaný stavební inženýr) 
 
       Právě před 50 léty jsem začal studovat na stavební průmyslovce 
v Plzni a v podstatě celý dosavadní život se stavařinou zabývám. 
Skoro každý stavař zná pořekadlo, které jsem napsal do nadpisu 
článku. V mnoha případech se stavařina změnila v právní bitvy, místo 
odborných znalostí. Jenže jejich příčinou není stavařina, ale podvody, 
které se kolem výstavby vyskytují. Hodně lidí chce se všemi vydrbat, 
oklamat sousedy, dát výdělek přátelským firmám, něco utajit, na 
něčem vydělat, udělat něco načerno, protože oficiálně to možné není.    
    V poslední době dělám mnoho „pasportů“ na stavby, které sice už 
dlouho stojí, ale nejsou povoleny, nebo jsou povoleny jinak. Na jednu 
stranu proto, že v socialismu, aby měla vedoucí síla ve státě a 
společnosti klid, poměrně hodně zavírala oči, za druhé proto, že dnes, 
aby úředníka na stavebním úřadu nevyhodili z práce, tak buzeruje a 
buzeruje. Jsem jedním ze spoluautorů zákona o Komoře stavebních 
inženýrů a na začátku jsme požadovali, aby úředníci skládali stejné 
autorizační zkoušky jako my. Neprošlo to, takže dnes může klidně 
úředník s gymplem buzerovat zkušeného stavebního inženýra, že 
nedodržel odstavec písmeno c, odstavec2, § 14 vyhlášky XY a 
nenapsal správně název nějakého výrobku do projektu, i když 



projektant má za sebou stovky staveb, které stojí a fungují a úředník nikdy žádnou stavbu nenaprojektoval, 
nepostavil, neřídil. Ale zná vyhlášku, podle které mají být seřazeny výkresy v deskách.  A tak se staví a staví, 
kolauduje a kolauduje a jen několik málo lidí ví, co se vlastně postavilo a jak to má správně fungovat.     
     Proč to ale píšu. Navštívil jsem Den otevřených 
dveří v ubytovně č.p. 605, dnes tzv. „Domov pod 
Brdy“, předtím tzv. „Dům pro seniory na sluneční 
straně“, ještě předtím Ubytovna, ze které obci 
kapalo měsíčně 75 000,- Kč a ještě před tím 
ubytovna pro důstojníky armády.  
     Většina lidí už se ztratila v tom, co se tam 
vlastně staví, protože slibů o tomto domě už tady 
bylo nepočítaně a ODS slibuje jeho otevření každý 
rok už v několikátém volebním programu. Na ten 
dům se docela hodí ten nadpis mojí úvahy. 
      Dům s pečovatelskou službou (DPS) stavíme 
ve Strašicích od roku 1990 a dodnes tady není a 
asi ani nebude. V roce 1991 byla ve státním 
rozpočtu dotační položka: Dům s pečovatelskou 
službou Strašice - a kolegové z rozpočtového 
výboru se mi smáli, jak jsem to dokázal prolobovat. Opravdovou zásluhu však na tom měli V. Vajnar ze 
strašické radnice a F. Končel z tehdejšího ONV. DPS měl být ve staré školce v Koutě, ale protože se ten dům 
„nějak restituoval“ – peníze propadly a DPS tam nevznikl. 
     Od roku 2010 je DPS vlajkovou lodí volebního programu ODS a ta už provedla několik pokusů jej tady 
prosadit. Za mého působení na radnici v roce 2009 jsme se pokoušeli prodat jednu budovu v kasárnách pro tento 
účel jedné plzeňské firmě, která měla dosah na ministerstvo zdravotnictví a na MPSV s tím, že se pokusí 
prosadit, aby byly získány peníze ne na stavbu, ale hlavně na provoz. Dům s pečovatelskou službou je totiž 
zařízení, které vyžaduje dodržení jistých závazných podmínek jak pro vlastní stavu, tak hlavně pro její provoz a 
stát se na tom provozu jistým způsobem podílí. Byl jsem se v roce 2010 podívat, jak vlastně takovýto dům 
funguje v Domě pro seniory E. Purkyňové v Praze 6 (http://www.dsepurkynove.cz/), kde mě ředitelka tohoto 
zařízení E. Kalhousová tímto zařízením provedla a mnoho věcí mi vysvětlila. Dokonce nabízela pomoc 
s výstavbou toho ve Strašicích. Jenže po volbách 2010 to začalo 
směřovat někam – neznámo kam. 
     Stavebně technické předpisy pro DPS vyžadují například, že 
tento dům musí splňovat jisté normy požární, hygienické, 
stavebně technické. Pokud se například zatepluje, musí být 
zateplen izolantem z minerální vaty. Jenže vedení radnice ho 
nechalo v roce 2011 zateplit polystyrenem. Obec na to dostala 
dotaci, která byla žádost na „pečovatelské byty“.  Pak se v roce 
2011 dům prodával paní MUDr. Janovské na „Domov pro 
seniory na sluneční straně“ (viz zápis z RO 17.8.2011). Dnes se 
dům přestavuje na svých webových stránkách Domov pod Brdy 
jako „ubytování pro seniory“, což je úplně jiná pohádka. 
Zásadní je, že stavební povolení na přestavbu tohoto objektu 
z 27.6.2014 už je jen na „penzion s ubytováním pro seniory a 
pro ostatní osoby“, což je od Domu s pečovatelskou službou tak 
daleko, že tam vlastně může bydlet kdokoli. Byl jsem, ostatně 
jako mnoho dalších, na dni otevřených dveří 27.4. a dost jsem se 
divil. Jak jsem napsal na začátku, stavařině už se věnuji 50 let a 
za tu dobu jsem už viděl mnoho věcí. Ale aby mě někdo 
přesvědčoval, že se nové lino lepí na staré, aby mě 
přesvědčoval, že 40 let starý socialistický výtah dnes ještě 
něčemu vyhovuje, že staré křivé dlaždice KDJ na chodbě jsou 
ještě dobré, že v domě pro seniory mohou být do koupelny a 
WC dveře 700/1970 s prahem, tak to už je trochu moc. Jestli a jak budou pokoje vybaveny nábytkem (v DPS by 
vybavené být měly) nikdo neví a staré litinové původní radiátory asi také dnes nikoho moc nenadchnou. A to 
pomíjím skutečnost, že na stavbách zateplení, kterých nyní několik ročně řídím, se dost podivuji tomu, že dům 
byl nejdříve zateplen a až pak se dělají stavební úpravy uvnitř i venku. Ale třeba to dnes jsou nějaké nové 
technologické postupy, které jsme se před 50 léty neučili, nicméně já je vidím jako hovadinu.  
      Já vím jedno. Ve svém věku 65 let, kdy jsem ještě poměrně schopný pohybu a myšlení, bych v takovém 
„penzionu pro seniory“ prostě bydlet nechtěl ani zadarmo.  A to nevím, kolik tam má to ubytování pro seniory 



stát a nikdo mi to nějak nechce říct. Což si myslím, že měsíc před kolaudací, už by to měl někdo vědět.  Slyšel 
jsem, že to má být měsíčně 6 000,- Kč za pokoj s příslušenstvím. No podle dokumentace je stavebnímu povolení 
dělá tato plocha 21,8 m² na osobu a pokoj + nějaká plocha chodeb a schodišť – dejme tomu do těch 30 m².  Když 
se ta dvě čísla vydělí tak bude muset být senior poměrně dost zazobaný, aby si mohl takovýto byt dovolit. 
Nájemné v obecních bytech s platbou kolem 50 Kč/m² je proti tomu vlastně nájem pro obecní pastoušku. Plus 
nevíme, jak to bude se slibovanými službami?! Webové stránky Domova pod Brdy jsou jaksi už dlouho 
nedodělané.   
     No měli by nám členové kandidátky ODS a současní radní, kteří tuto stavbu řídí, nějak vysvětlit, co se v tom 
domě vlastně děje, co tam bude a co z toho obec vlastně bude mít. Pověsti kolem toho domu a té investice jsou 
zahaleny mlčením a po obci se šíří dost zajímavé informace. Dokonce si myslím, že i právníkům by z toho 
mohla jít hlava kolem! Možná, že mě někteří radní opět nařknou, že se zbytečně pořád dokola ptám na věci, 
které jsou každému jasné. Já se bez mučení přiznám, že mě po tom dni otevřených dveří toho moc jasného není. 
A nejsem ve Strašicích sám.  
( Psal jsem o tom už v Barňáku 2/2012 a pořád jaksi nikdo nic nevysvětlil.) 
 
 

Žijící partnerství se Strašicemi 
(článek z Mitteilungblatt z června 2016) – překlad Ing. F. Nerad 

      Na pozvání starosty se vydalo celkem 40 osob autobusem z partnerské obce na cestu do Hohenfelsu.  
      Skupina byla pod vedením starosty Jiřího Hahnera, místostarostky Evy Buchové  předsedkyně komise pro 
Partnerství Pavly Hrazdilové a dalších členů komise pro partnerství.  
      František Nerad, spoluzakladatel Partnerství, byl také hostem se svojí rodinou. Přátelé ze Strašic přivezli také 
15 dětí na turistiku a byli oficiálně přivítáni starostou Bernhardem Grafem a prvním místostarostou Volkerem 
Kotzbauerem. 
     Hosté byli dovedeni do Keltského sálu k členům turistického oddílu.  
     Odpoledne doprovodil starosta hosty ještě na výcvikovou základnu na Deutsch - Amerikanischen Volksfest 
(Německo-Americký lidový svátek). V podvečer se vydali na cestu domů.  
     Návštěva přátel ze Strašic posloužila také k rozhovorům o dalších setkáních v tomto roce. To představuje 
cestu záložáků na Bahna 2016 a cestu turistického oddílu na procházku opuštěným cvičebním prostorem ve 
Strašicích, TSV chce ve Strašicích uspořádat tréninkový tábor a bude také setkání s dechovou kapelou 
Pohodovka. Všechny tyto aktivity jsou proto, protože Partnerská smlouva mezi oběma obcemi je životaschopná.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 



Ve Strašicích se letos poprvé piknikovalo na podporu fairtradových a lokálních pěstitelů 
 
Strašice, 14. května 2016 – Fairtradová káva, čaj, domácí kváskový chleba, bábovka či perník 
z domácích vajec a fairtradového kakaa. Takové dobroty posnídala téměř třicítka lidí, kteří se 
v sobotu sešli na společném pikniku na paloučku za strašickým muzeem. Dali tak najevo, že je 
zajímá, kdo a za jakých podmínek pro ně plodiny pěstuje. Piknik s názvem Férová snídaně 
NaZemi proběhl ve Strašicích poprvé. Obec se tak přidala k dalším 159 místům v České 
republice, kde se piknikový happening pořádal. Akce probíhá tradičně na Světový den pro fair 
trade, který připadá na druhou květnovou sobotu. 
 „Atmosféra byla skvělá a počasí nám navzdory předpovědím také přálo. Začali jsme snídat už v devět 
hodin a vydrželi si povídat skoro celé dopoledne. Děti si dopoledne malovaly a hrály s míčem. Dospělí 
si lámali hlavu nad fairtradovým kvízem a vyměňovali si recepty. Jedna z účastnic akce dostala za 
odměnu na základě losu poukaz na celostní ozdravnou proceduru,“ uvedla místní organizátorka 
strašické snídaně reiki učitelka Kateřina Juríková. 
Férová snídaně Na Zemi je největší akcí na podporu fair trade v České republice. Zájem o akci 
neustále stoupá. Do prvního ročníku se před šesti lety zapojilo 41 míst, letos už to bylo čtyřikrát tolik. 
„Férová snídaně je příjemnou akcí, která propojuje v daném místě lidi, kteří přemýšlí o dopadech 
svého spotřebního chování,“ upřesnila koordinátorka Férové snídaně Gabriela Štěpánková z neziskové 
organizace NaZemi, která akci zastřešuje. Společnou snídaní dali účastníci najevo, že upřednostňují 
produkty, při jejichž výrobě nebyla porušována lidská práva, poškozováno životní prostředí či zneužita 
dětská práce. 
Z aktuálně zveřejněných výsledků prodeje fairtradových výrobků vyplývá, že nejprodávanějším 
produktem je káva. Té se dle organizace Fairtrade Česko a Slovensko prodalo v loňském roce v ČR 
173 tun. Následují výrobky s fairtradovým kakaem, kterých se loni u nás prodalo 46 tun. 
Další informace naleznete na www.ferovasnidane.cz.  
Kontakt:  
Kateřina Juríková, reiki učitelka a organizátorka první Férové snídaně ve Strašicích, e-mail: 
jsem@katkajurikova.cz, telefon: +420 775 033 095 
 
Co je fair trade? 
Fair trade je způsob obchodu, který dává drobným pěstitelům, řemeslníkům i zaměstnancům ze zemí 
Afriky, Asie a Latinské Ameriky možnost uživit se vlastní prací za důstojných podmínek. Pokud si 
český spotřebitel koupí fairtradový výrobek, dává tak přednost výrobkům, za nimiž nestojí zneužívání 
dětské práce, nelidské pracovní podmínky, či devastace životního prostředí. www.fairtrade.cz. 
 
 
Den otevřených dveří „ Domov pod Brdy“ 
 
   Dne 27. dubna proběhl den otevřených dveří v „ Domově 
pod Brdy“.  Návštěvníci se mohli dozvědět informace 
z aktuálního dění i to, jak je dům připravován pro 
konkrétní obyvatele. Aktuální a pravdivé informace 
najdete na : 

          www.domov-pod-brdy.cz. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Muzejní noc v oblacích páry a kouře 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
    Muzeum Středních Brd má za sebou další svoji 
Muzejní noc, již šestou v pořadí. Pro letošek se rozhodlo 
připomenout během ní dobu, kdy se krajem začaly 
prohánět nejrůznější samohyby od automobilů přes 
motocykly a lokomotivy, které však měly jedno společné: 
poháněla je pára. A tak se pojmenováním a tématem stal 
název swingové písničky „Jedem sss párou!“. A swing 
k páře, resp. jejímu nejúspěšnějšímu období mezi 20. až 
50. lety 20. století neodmyslitelně patří. Dostal proto 
přednost před dechovkou a „zednickým pianem“, které by 
slušely úplným počátkům železnice u nás.  
     Z těchto důvodů hned po úvodních slovech pana 
starosty Jiřího Hahnera a vedoucího muzea Martina 
Langa zazněly krásné melodie dvacítky mužů v černém, 
Hrádeckého Big bandu, kteří doprovodili jedinou ženu, 
Ivu Mužovou. Orchestr pod vedením Václava Aubrechta 
nelze jinak, než vřele pochválit; vždyť se hrálo a pělo 
s vervou přímo neskutečnou a nebyl snad nikdo, kdo by 
se během dvouhodinového pásma muziky skvěle nebavil. Přece jen trochu smutku a nostalgie zaznělo 
před koncertem, když si přítomní připomněli zesnulého kapelníka Václava Hájka, jehož Colegium 
musicum doprovázelo Muzejní noc naposledy loňského roku. 
V rytmu swingu i čistokrevného jazzu byl připravován hlavní „trhák“ večera, zvolna padajícího do již 

vskutku letní noci: kotle skupiny parních 
samochodných strojů začala roztápět parta odvážných a 
báječných mužů. Jmenujme alespoň Luďka Uzla, 
Jaroslava Svobodu, Karla Šmolíka a Petra Vopřadu. 
Krátce nato se prostranství zahalilo do oblaku s odérem, 
jaký pamatuje už jen starší generace ze svých cest 
vlakem, totiž vlhkého čmoudu z černého uhlí a s vodní 
párou. Měl to „na svědomí“ především parní automobil 
Baffrey z roku 1886. Těžko říci, zda v minulosti 
skutečně vůbec brázdil silnice. Do života jej podle 
historických výkresů a s určitou pomocí znalců 
z Národního technického muzea uvedla parta 
přítomných „báječných mužů na parních strojích“. 
Baffrey se proháněl podél oplocení silnice u kasáren a 
otáčel se na rozšířeném prostranství u hasičské 
zbrojnice. Zdatně mu sekundovaly tři repliky parních 
motocyklů, např. nádherného stroje zn. Columbia. 
Posádka Baffreyho pak svezla nejednoho cestujícího 
z řad diváků, hlavně dětí. Původně čisté, běloskvoucí 
overaly obsluhy se pak postupně stávaly kropenatými 
od sazí a „mlynáři“ se měnili v „komeníky“. Parní 
stroje jezdily až do tmy, přičemž automobil si svítil 
dávnými petrolejkami na bocích. 
Ve čtvrt na devět navečer byla zahájena výstava 
„Lokálka: Bylo – nebylo“, věnovaná dvěma místním 
tratím rokycanského jihu. Totiž Mirošovce (Bylo) a 

Strousbergovy dráhy od Zbiroha do Zaječova, Strašic, Dobříva a Mirošova (Nebylo). Zatímco prvně 
jmenovaná slouží mezi Rokycany a Nezvěsticemi dodnes, stavba druhé byla zastavena v roce krachu 
jejího stavebníka, železářského a strojírenského podnikatele barona Dr. Bethela Henryho von 
Strousberga. Pouze její malý úsek mezi Sv. Dobrotivou a Strašicemi posloužil k dopravě surovin a 



výrobků po krátké tři roky. 
Vernisáž zpestřilo vystoupení 
folkového muzikanta Evžena 
Vitáčka, který pro tuto příležitost 
složil a na kytaru doprovodil píseň 
o Mirošovce. 
Devátá hodina večerní byla opět 
věnována Strousberově trati. Její 
historii, zvláště tu sepjatou se 
Strašicemi poutavě přiblížila 
přednáška Tomáše Makaje. Měla 
velmi slušnou návštěvnost – Malý 
sál Společenského domu byl úplně 
obsazen. Dav opouštějící bývalé 
„pédéáčko“ pamětníkům poněkud připomínal skončení představení biografu někdy koncem 50. let 
minulého století… 
Hodinu před půlnocí se dostavil mezi „poslední Mohykány“ večera i sám baron Strousberg, aby po 
odhození cylindru vdál pověděl něco o své osobě a přečetl dva úryvky ze stále ještě známého románu 
Adolfa Branalda „Král železnic“. O půlnoci muzeum, které té noci navštívily odhadem čtyři stovky 
návštěvníků (starali se o ně paní R. Převrátilová, J. Sazimová a p. Ing. V. Jiřička), osiřelo, zhaslo a 
zavřelo. Do posledních chvil fungovalo improvizované občerstvení v „Dřeváku“ pod vedením pana J. 
Barny z restaurace Berten. Na okraj poznamenejme, že se vytočilo tři a půl sudu piva, nepočítaně 
limonád a slušná zásoba pochoutek pro gril byla snědená už o půl desáté. Akce by se neuskutečnila, 
nebýt i zdatné technické pomoci kolektivu z Obce, paní J. Švandrlíkové a pánů F. Flemra, J. Kysilka a 
M. Dejdara.  
Co řící závěrem? Muzejní noc se prostě vydařila. Může za to i Pámbu a svatý Petr, kteří udrželi slunné 
a teplé počasí. Co bude příští rok? Nechte se překvapit!                         
 
Společenská rubrika 
Dne 8. května 2016 se konalo vítání 
nových občánků do svazku naší 
obce.  Pozvání přijalo dvanáctero 
rodičů se svými potomky. Vítání 
bylo rozděleno na dvě části, kdy od 
14 hodin bylo přivítáno 6 chlapců a 
o půl hodiny později  6 děvčátek. 
Jmenovitě pan starosta Jiří Hahner 
přivítal Mikuláše Filipa, Jiřího Vrbu, 
Dominika Holzäpfla, Jonáše Zoulu, 
Radka Janotu, Matěje Kleknera, 

Dominiku Čonkovou, Kristýnu 
Kaminieckou, Annu Červenkovou, 
Justýnu Pokornou, Viktorii 
Masárovou a Lauru Plocovou. Obě 
části již tradičně zahájily pásmem 
básniček děti z mateřské školky. Za 
komisi pro občanské záležitosti 
předala dárek předsedkyně paní Jana 
Halamová. Přejeme všem dětičkám 
šťastné dětství a spokojený život. 
 



Hudební skupina 

PECIČKY zve 

na sedmý ročník akce 

„Hurá prázdniny“ 

v pátek 1.7.2016 

od 17 hodin  
do areálu  Spartaku 

Strašice 
Inzerce: 

Prodám RD ve Strašicích, přízemí (4+1), 
patro (3+1),  pozemek 2250m2, možno i 
jako dvougenerační či investice bydlení + 
pronájem, 3 garáže, kolny, bazén aj. 
Topení plyn (možno i tuhá paliva), 
kanalizace, vodovod, 2 vlastní studně, 
nová plast. okna, omítka, otopný systém 
po rekonstrukci vč. radiátorů. Velmi 
udržovaný stav. Klidná část obce s 
výhledem na les. Přímý majitel, RK 
nevolat. Cena 3.390.000 Kč.  

Další info + fotky: svambergova@gmail.com, 604/78 34 75. 

Prodám pomník v urnovém  háji .                      Kontakt: 724 249 738 

Přijmu řidiče skupiny C- možno i B- do stálého 
pracovního poměru nebo i brigádně. 

Tel: 739 023 006 

 
 
 
 
 

                                      www.plzenskyskart.cz 



TJ Spartak Strašice  
Vás zve na výstavu  
90. let kopané ve 
Strašicích, která 
bude zahájena  
dne 9. června 2016 
od  
17 hodin v Místní 
knihovně.  
K dispozici bude také kniha z historie Spartaku a propagační předměty. 
 
 

 
 
 
 
 

 
 


